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RTS- Brnabić: Biće dovoljno vakcina za sve, od sutra prijava za imunizaciju 

preko portala E-uprava 

RTS- Direktor Instituta "Banjica": Sada ne vreba samo epidemija, nego i sneg i 

poledica 

RTS- "Batut" objavio ko se prvi vakciniše 

RTS- Darija Kisić Tepavčević: Virus iskoristi svaku našu slabost i opuštanje 

BLIC- DAN ODLUKE: KRIZNI ŠTAB ODLUČUJE O MERAMA Na stolu su 3 ključne 

teme, a jedna od njih je i POVRATAK ĐAKA U ŠKOLE! 

BLIC- "S PACIJENTIMA SE RADUJEMO KADA SU LEPE VESTI" U GAK "Narodni 

front" čak 500 parova ove godine dobiće šansu da ostvare san o roditeljstvu 

NOVOSTI- VELIKO INTERESOVANjE MEDICINARA ZA VAKCINU: Doktor Đerlek 

objavio koliko se zdravstvenih radnika prijavilo za imunizaciju 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Brnabić: Biće dovoljno vakcina za sve, od sutra prijava za imunizaciju preko portala E-uprava 

Vakcinacija zdravstvenih radnika počela je i u Univerzitetskoj dečjoj bolnici “Tiršova”. Premijerka Ana 

Brnabić istakla je da će biti dovoljno vakcina na rasplaganju za sve građane koji budu želeli da se 

vakcinišu protiv koronavirusa. Kaže je da očekuje da do kraja iduće nedelje u Beogradu, na Sajmu, bude 

otvoren prvi punkt za vakcinaciju. Sutra, kaže, zaseda Krizni štab i na toj sednici biće donete odluke o 

daljim merama za suzbijanje širenja virusa. 

Ana Brnabić je, nakon početka vakcinacije zdravstvenih radnika u Tiršovoj, kazala da je proteklih dana 

videla mnogo dezinformacija i laznih vesti na tu temu. 

"Želimo da gradimo još bolje odnose sa SAD" 

Premijerka Ana Brnabić rekla je da je želja Srbije da gradi sve bolje odnose sa SAD i da će se truditi da to i 

uradi. 

Na pitanje kako će dolazak Džozefa Bajdena na funkciju predsednika SAD uticati na odnose sa Srbijom, 

Brnabić je podsetila da je Amerika jedan od najvažnijih partnera Srbije. 

"Svi koji budu želeli da se vakcinišu, imaćemo vakcinu za njih. Imamo dogovore sa različtim 

proizvođačima za osam miliona doza, što je potrebno za četiri miliona ljudi. Verujem da će samo taj broj 

biti dovoljan, ali ako bude potrebno imaćemo dodatne količine", naglasila je Brnabić u izjavi novinarima. 

Rekla je da se širom Srbije vakcinišu zdravstveni radnici, i da je do sada oko 9.300 vakcinisano u prve dve 

prioritetne kategorije - gerontološki centri i zdravstveni radnici. 



 
 

"To je na zadovoljavajućem nivou. Planiramo u narendim danima ubrzanje programa vakcinacije 

građana", dodala je ona. 

Brnabić je kazala da je tokom praznika završen plan punktova za masovnu vakcinaciju, koji će iduće 

nedelje biti usvojen na Kriznom štabu. 

Od ponedeljka prijava za imunizaciju preko E-uprave  

Prenela je da očekuje da do kraja iduće nedelje u Beogradu, na Sajmu, bude otvoren prvi punkt za 

vakcinaciju. 

Od sutra, kako je kazala, građani će moći da se prijavljuju na sistem preko kojeg će moći da iskažu želju 

da se vakcinišu. 

Taj sistem je uspostavljen u saradnji sa Kancelarijom za informacionu tehnologiju i E-upravu. 

"Od četvrtka moći će i preko kontakt centra to da učine. Imaće opciju i da kažu da li žele bilo kojom 

vakcinom koja je odobrena da se vakcinišu ili žele da se vakcinišu određenom vakcinom, da bi u sistemu 

mogli da planiramo dalje potrebe i sve te brojeve uključimo u plan masovne vakcinacije, objasnila je 

Brnabićeva. 

Prenela je da Srbija sutra dobija 18.525 dodatnih vakcina "Fajzer-Biontek". 

Takođe je kazala da su relevantne institucije Kine odobrile izvoznu dozvolu za Sinofarmove vakcine, kao i 

da se očekuje dodatnih pola miliona "sputnjik" vakcina. 

"Imamo sve preduslove da počnemo sa masovnom vakcinacijom", poručila je Brnabićeva. 

"Do kraja januara imaćemo dva miliona vakcina" 

Premijerka Ana Brnabić izjavila je danas da će Srbija do kraja januara imati dva miliona vakcina, različitih 

proizvođača, uključujući i količine koje su stigle krajem decembra. 

U februaru se, kaže, očekuje još dodatnih 1,3 do 1,5 miliona doza vakcina. 

"I sve tako do maja, juna, i nadam se da ćemo moći da završimo vakcinaciju. Ako to uspemo, bićemo 

jedna od prvih zemalja koja će to završtiti u Evropi", rekla je Brnabić. 

Ponovila je da Srbija u ovom trenutku ima dogovor za osam miliona vakcina, različitih proizvođača, što je 

dovoljno za vakcinaciju četiri miliona ljudi, navodeći da su nadležni rano krenuli da pregovaraju. 

Sutra zaseda Krizni štab, nove mere ili produžetak postojećih 

Sutra će zasedati Krizni štab i na toj sednici biće donete odluke o daljim merama za suzbijanje širenja 

korona virusa, najavila je danas premijerka Ana Brnabić. 



 
 

Inače, mere koje su donete uoči Nove godine, da ugostiteljski objekti, tržni centri i usluge mogu da rade 

do 20 sati, a prodavnice prehrambene robe do 21 sat, važe do sutra. 

Brnabićeva je rekla da je već započela razgovore sa medicinskim delom Kriznog štaba oko svih mera, i za 

ulazak u Srbiju, oko škola, o merama za privredu. 

"Krizni štab će zasedati sutra pre podne, tako da ćemo sutra usvojiti nove mere ili doneti odluku o 

produženju postojećih", rekla je Brnabić novinarima, nakon početka vakcinacije u "Tiršovoj". 

Direktor klinike dr Siniša Dučić rekao je da je odziv njegovih kolega veoma dobar, što je, podvlači, vrlo 

značajno u suzbijanju pandemije korona virusa. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek istakao je da se nastavlja imunizacija građana 

širom zemlje, u zdravstvenim ustanovama i gerontološkim centrima. 

"Sinoć do 20 časova smo uspeli da vakcinišemo 9.300 građana Srbije. Očekujem da u toku današnjeg 

dana, najkasnije do sutra u 12 sati premašimo naš plan, a on je bio da bude to negde oko 11.500-12.000 

građana Republike Srbije", rekao je Đerlek. 

Dodao je da je juče počela vakcinacija i u non kovid bolnicama, a danas je bila želja da počne vakcinacija 

zdravstvenik radnika koji leče decu. 

Virusolog, dr Srđa Janković izrazio je uverenje da će sve njegove koje mogu, da se vakcinišu, jer, kako je 

rekao, kontraindikacije zaista nisu široke. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Direktor Instituta "Banjica": Sada ne vreba samo epidemija, nego i sneg i poledica 

Direktor Instituta "Banjica" prof. dr Zoran Baščarević kaže za RTS da je u toj ustanovi 82 zaposlenih 

dobilo vakcinu protiv koronavirusa. Navodi da je sada intenzivna nega poluprazna i da je šest pacijenata 

na intenzivnoj nezi. Čvrsto veruje, kaže, da će Banjica 1. februara početi ponovo da radi ortopediju i 

traumatologiju. 

Zoran Baščarević je gostujući u Dnevniku RTS-a izjavio da je juče započeta imunizacija zaposlenih na 

Institutu "Banjica" i da se prijavilo 124 zaposlenih da prime vakcinu. 

"Juče ih je 82 dobilo vakcinu. Svi su se osećali i osećaju se dobro, nismo imali neželjenih efekata. 

Planiramo da u sledećem koraku i ostali dobiju vakcinu i da nastavimo imunizaciju do kraja. 'Banjica' ima 

blizu 1.000 zaposlenih i verujem da ćemo u narednih desetak dana završiti imunizaciju onih koji to žele", 

kazao je Baščarević. 

Plan je, kaže, jednostavan - prvo su vakcine dobili one koji rade u crvenoj zoni. 

"Oni koji su već bolest preboleli, a mnogo ih je, nisu uključeni u ovaj prvi korak. Imamo 200 ukupno 

zaraženih od kovida u ustanovi u celoj pandemiji. U martu mesecu samo dvoje, u julu oko 30, a sada ih je 

150. Oni koji imaju dobar imuni odgovor i dovoljno antitela biće vakcinisani nešto kasnije. Napravili smo 

redosled i svi će biti imunizovani u skladu sa protokolima"; naveo je Baščarević. 

Ima 150 zaraženih zdravstvenih radnika, ukupno. 

"Svi smo na okupu, svi su preboleli. Neki se još bore, ali to ne znači da su se vratili na posao. Nedostaju 

nam ljudi, lekari, sestre. Ovaj treći talas je bio dosta težak za nas", kazao je Baščarević. 



 
 

"Oseća se da pritisak na zdravstveni sistem popušta"  

U ovom trenutku, napominje, hospitalizovana su 94 pacijenta. 

"U jednom trenutku kada smo imali najveći broj pacijenata ih je bilo 167. Sveli smo se na oko polovinu 

pacijenata koje možemo da hospitalizujemo. Dobro je što naša intenzivna terapija koja se napunila za 

jedan dan je sada poluprazna, odnosno ima samo trećinu popunjenih kapaciteta. Imamo šest pacijenata, 

dva intubirana. Bolest pacijenata koji leže nije laka, to je sve srednje težak ili težak oblik bolesti, ali ih je 

manje. Oseća se da pritisak na zdravstveni  sistem popušta", ističe Baščarević.  

Došao je, dodaje, prvi sneg, i Banjica nije tu da radi traume i to se mnogo oseća u sistemu. 

"Na raspolaganju u Beogradu imamo Urgentni centar, VMA i Ortopedsku kliniku. Nadam se da ćemo 

moći da se vratimo što pre. To zavisi od epidemijske situacije. Dok god postoji potreba da i pacijente 

zbrinjava i 'Banjica' ona će ostati u kovid sistemu. Čvrsto verujem da će Banjica 1. februara početi da radi 

i ortopediju i traumatologiju i sve. Ali, ne onim tempom kojim je inače i radila, nedostaju nam ljudi", 

napominje Baščarević. 

Navodi da se svake godine kad padnu snegovi pričaju iste stvari. 

"Nemojte izlaziti bez preke potrebe, posebno se to odnosi na starije ljude. To je sada posebno važno. Mi 

smo usred epidemije. Sad možete misliti kako se oseća čovek koji treba da se operiše, a još je i koronm 

zaražen ili se zarazio u tom danima. Nema potrebe da idete. Sada je ta preporuka toliko naglašena i 

važna. Sada ne vreba samo led i poledica, nego imate i kovid pandemiju napolju", zaključio je Baščarević. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"Batut" objavio ko se prvi vakciniše 

Operativni plan za imunizaciju protiv kovida 19 u Srbiji, koji je objavio institut "Batut", predviđa tri faze 

koje bi obuhvatile 50 odsto stanovništva. 

Pored izrade planova za vakcinaciju sa obuhvatom od 20 odsto ukupne populacije, istovremeno su 

pripremljeni i planovi za obuhvat do maksimalno 50 odsto ukupne populacije Srbije u slučaju 

dostupnosti veće količine vakcina. 

Prva faza  

U prvoj fazi vakcinacije obuhvaćeni su zaposleni u zdravstvenim ustanovama sa najvišim rizikom od 

nastajanja ili prenošenja infekcije kao i zaposleni u domovima za stara lica i drugim ustanovama socijalne 

zaštite. 

Prioritetne grupe zaposlenih u zdravstvenim ustanovama obuhvataju: zaposlene u jedinicama intezivnog 

lečenja u kovid bolnicima, zaposlene u kovid ambulantama domova zdravlja i prijemno-trijažnim 

centrima bolnica, u kovid bolnicama u direktnom kontaktu sa obolelima na odeljenjima, zaposlene u 

laboratorijama za direktnu dijagnostiku kovid 19, zaposlene na intenzivnom lečenju i hirurškim 

odeljenjima u nekovid bolnicama, zatim zaposlene na ostalim odeljenjima u ne-kovid bolnicama i 

zaposlene u domovima zdravlja. 

Planirano je da obuhvat vakcinacije bude od 60 do 80 odsto zaposlenih u ovim kategorijama, odnosno 

oko 85.400 ljudi. 



 
 

U ovoj fazi biće vakcinisani i starije uzrasne grupe stanovništva i to: osobe starije od 65 godina koje 

stalno borave u domovima za stara lica i drugim ustanovama socijalne zaštite, osobe starije od 75 godina 

u opštoj populaciji, osobe u starosnoj grupi 65-74 godine u opštoj populaciji sa višestrukim faktorima 

rizika i korisnici ustanova socijalne zaštite (osim domova za stara lica) u kojima je otežano ili nemoguće 

sprovođenje nefarmakoloških mera prevencije i suzbijanja. 

Prilikom planiranja vakcinacije, zavisno od raspoložive količine vakcine, treba dati prioritet osobama u 

pomenutim ciljnim grupama koji imaju pridružen i dodatni visok rizik od nastanka teške bolesti usled 

infekcije virusom SARS-CoV-2. 

Obuhvat vakcinacije u ovoj kategoriji građana trebalo bi da bude između 75 i 80 odsto i to je ujedno 

najbrojnija kategorija stanovništva u kojoj bi trebalo da se vakciniše oko 635.000 osoba. 

Ukupno za prvu fazu vakcinacije je planirana vakcinacija 720.600 osoba.  

Druga faza 

U drugoj fazi koja obuhvata do 20 odsto od ukupnog broja stanovništva biće obuhvaćene starije uzrasne 

grupe koje nisu obuhvaćene u prvoj fazi, osobe sa komorbiditetima koje ne spadaju u starije uzrasne 

grupe stanovništva kao i zaposleni u određenim ustanovama od značaja za funkcionisanje društva. 

Kada je reč o zaposlenima biće vakcinisani u službama od vitalnog i posebnog značaja za funkcionisanje 

društva koje odredi Vlada Srbije ili organ uprave kome Vlada poveri izradu takve liste prioriteta zatim 

zaposleni u državnoj upravi i lokalnoj samoupravi koji su posebno izloženi infekciji u neposrednom radu 

sa strankama, zaposleni u komunalnim i javnim preduzećima, u policiji i pravosuđu, zaposleni u 

predškolskim ustanovama i obrazovanju u ustanovama sa većim rizikom od transmisije virusa (fakulteti i 

srednje škole). 

Za drugu fazu planira se imunizacija sa obuhvatom od 10 do 80 odstu u zavisnosti od rizika od nastanka 

teškog oblika bolesti kod osoba koje već imaju narušeno zdravlje ili povećanog rizika od transmisije 

virusa u radnom okruženju. U drugoj fazi iminizacije tako bi bilo vakcinisano oko 736.000 ljudi. 

Treća faza 

Ukoliko se obezbede količine vakcine veće od potreba za vakcinaciju ciljnih grupa planiranih u prve dve 

faze imunizacije, plan se proširuje na treću fazu koja bi trebala da obuhvati do 50 odsto ukupnog 

stanovništva Srbije. 

Prioriteti se određuju naknadno, na osnovu novih saznanja o toku epidemije, imunogenosti vakcine, kao 

i na osnovu dostupnih količina vakcine. 

U ovoj fazi trebalo bi da budu vakcinisani zaposleni u obrazovnim ustanovama sa manjim rizikom od 

transmisije virusa (osnovne škole), esencijalno osoblje van medicinskog i obrazovnog sektora koje nije 

obuhvaćeno u drugoj fazi, zaposleni na proizvodnji vakcina i u laboratorijama na mestima sa visokim 



 
 

rizikom za infekciju kao i osobe koje su usled svog socijalnog statusa u povećanom riziku od infekcije, jer 

ne mogu da obezbede fizičku udaljenost: 

1. Migranti i tražioci azila u kolektivnom smeštaju; 

2. Grupe osoba koje žive u nehigijenskim naseljima; 

3. Beskućnici i osobe koje žive u ekstremnom siromaštvu; 

4. Osobe starije od 50 godina na izdržavanju krivičnih sankcija. 

U ovim kategorijama planiran je obuhvat od 75 odsto za vakcinaciju odnosno oko 446.000 osoba. 

Ukupno bi se u prve tri faze vakcinacije obuhvatilo oko 1.750.000 građana Srbije. 

Gde se sprovodi vakcinacija  

Imunizacijia se sprovodi u nadležnim zdravstvenim ustanovama, kao i ustanovama van zdravstvenog 

sistema kod čijih zaposlenih je predviđena vakcinacija, u koordinaciji sa nadležnim institutima i 

jedinicama zdrastvene zaštite, koji sporovode nadzor nad izvođenjem imunuzacije. 

Imunizacija zdrastvenih radnika vršiće se u posebno opredeljenom prostoru zdrastvene ustanove, u 

domovima zdravlja biće vakcinisano starije stanovništvo, zaposleni iz prioritnih grupa biće vakcinisani u 

posebno opredeljenim prostorijama tih ustanova. 

Kada je reč o korisnicima gerantološkim centrima oni će kao i do ada biti vakcinisani u tim ustanovama 

dok će zatvorenici biti vakcinisani u ustanovama za izvršenje krivičnih sankcija. 

Migranti i tražioci azila biće vakcinisani u prihvatnim centrima a za osbe koje žive u nehigijenskim 

naseljima, beskućnike i osobe koje žive u ekstremnom siromaštvu biće posebno organizovani vakcinalni 

punktovi. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Darija Kisić Tepavčević: Virus iskoristi svaku našu slabost i opuštanje 

Vidi se lagani trend pada broja obolelih od kovida 19, ali su brojevi i dalje visoki i svaki dan desetine 

sugrađana izgubi bitku s bolešću, upozorava za RTS ministarka rada, zapošljavanja, boračkih i socijalnih 

pitanja i članica Kriznog štaba Darija Kisić Tepavčević. 

Darija Kisić Tepavčević je, gostujući u Dnevniku RTS-a, navela da, ako se poredi sa pet ili šest hiljada 

novoobolelih na dnevnom nivou, broj ispod dve hljade jeste manji, ali ističe da su to i dalje izuzetno 

visoki brojevi i da je više od 200 ljudi na respiratorima u jako teškom stanju. 

Kako je rekla, sve to pokazuje da je virus još uvek ovde. 

"Imamo vakcinu, to jeste svetlo na kraju tunela, ali i dalje moramo odgovorno da se ponašamo, jer smo 

videli da virus iskoristi svaku našu slabost i opuštanje", navela je Darija Kisić Tepavčević. 

Rekla je da se sastanci Kriznog štaba održavaju redovno i da će javnost biti obaveštena o sledećem 

sastanku. 

Kaže i da je očigledno da će virus biti tu još izvestan vremenski period i da moramo da se ponašamo 

odgovorno i savesno. 

Darija Kisić Tepavčević je rekla da, čak i ako se odluči da se određene mere popuste, moramo da se 

ponašamo kao u prethodnom periodu. 

Ministarka je prvu dozu vakcine primila 24. decembra, a drugu dozu će primiti 14. januara. 



 
 

Stvaranje štita za širenje virusa  

Ističe da nije imala nikakve neželjene reakcije i da se nada da će svi građani, kada im se ukaže prilika za 

vakcinaciju, da se odazovu, jer to jeste spas i svetlo na kraju tunela i jedino tako možemo da stvorimo 

štit za širenje virusa. 

Kada je reč o vakcinaciji u gerontološkim centrima, Darija Kisić Tepavčević je rekla da je, na osnovu baze 

podataka, do juče vakcinisano 1.984 korisnika ili zaposlenih, i da je izdat još 841 nalog. 

Rekla je da je izuzetno ponosna na zaposlene i korisnike i da su najstariji opet pokazali da se odgovorno 

ponašaju jer su gotovo svi zainteresovani za vakcinaciju koja je besplatna. 

Istie da su korisnici u gerontološkim centrima u prioritetnoj grupi za vakcinaciju i da službe u zavisnosti 

od epidmiološke situaicije u centrima procenjuju kada je najoptimalnija prilika da se što više njih 

vakciniše. 

Navodi da su uključene i privatne i državne ustanove. 

Kada je reč o epidemijskoj situaciji u ustanovama, u ovom momentu ze zaraženo 1.408 korisnika i 675 

zaposlenih, navela je ministarka. 

 

 

DAN ODLUKE: KRIZNI ŠTAB ODLUČUJE O MERAMA Na stolu su 3 ključne teme, a jedna od njih je i 

POVRATAK ĐAKA U ŠKOLE! 

 Sredinom decembra usvojene su mere Kriznog štaba kojima je trebalo da se spreči širenje virusa korona 

za praznike, a njihovo važenje je bilo oročeno do 10. janura. Da li će ove mere nastaviti da važe ili će biti 

uvede nove, o tome će danas većati Krizni štab. 



 
 

Premijerka Srbije Ana Brnabić juče je najavila da će Krizni štab zasedati danas i da će se raspravljati o 

merama za ulazak u zemlju, školama i merama za privredu. Zasedanje je zakazano u 10 sati. 

- Sutra ćemo usvojiti nove mere ili doneti odluku o produženju akutelnih mera - rekla je Brnabić. 

Novina koja je uvedena u decembru bila je obavezno PCR testiranje svih koji ulaze u našu državu. Tada je 

navedeno da je ova mera uvedena zbog praznika kada tradicionalno imamo najviše gostiju iz 

inostranstva. 

Ova mera je čini se imala uticaja pa je ove godine zaista manje bilo gostiju iz inostranstva, a shodno 

tome i manje okupljanja. Ipak, pred nama je još jedan praznik koji se tradicionalno slavi kod nas, a to je 

doček Pravoslavne Nove godine pa se nameće pitanje da li bi Krizni štab mogao da zdrži meru obaveznog 

testiranja ili da je ukine. 

O tome je govorio i ministar zdravlja u Vladi Srbije Zlatibor Lončar koji je takođe nagovestio da će to biti 

jedna od tema za diskusiju. On je rekao da isključivo od epidemiološke situacije zavisi da li će mere na 

granicama biti produžene i posle 10. januara. 

- Sve će zavisiti od epidemiološke situacije kakva bude u tom momentu: koliko ima pregleda, koliko 

zaraženih, kakva je popunjenost bolnica, obuhvat vakcinacijom... Samo na osnovu toga ćemo donositi 

mere. Nama nije cilj da nekoga maltretiramo, niti da otežavamo putovanja. Na prvom mestu je zaštita 

građana i zdravstvenog sistema - rekao je Lončar. 

Napominje da će, ako situacija bude dobra, biti urađeno sve što je moguće da se olakša građanima da 

ulaze i izlaze iz Srbije. 

- To sve od nas zavisi. Ako se budemo ponašali po preporukama, biće nam bolji rezultati, moći ćemo te 

mere da relaksiramo - istakao je ministar i apelovao na sve da ne izlaze prerano sa stavovima da će mere 

da popuštaju, ostanu iste ili da budu pooštrene, jer to izaziva konfuziju kod građana. 

Struka nije za popuštanje mera 

Deluje da članovi Kriznog štaba poštuju ovaj apel ministra Lončara, budući da poslednjih dana nema 

konkretnih izjava o tome u kom smeru će biti donošene odluke o merama. 

Međutim, "Novostima" je potvrđeno da u medicinskom delu Kriznog štaba smatraju da mere za ulazak u 

zemlju treba da ostanu na snazi bar još neko vreme, čak i ako broj novih slučajeva zaraze i dalje bude 

padao. 

Razlog je novi soj virusa, koji bi mogao da se unese iz inostranstva. Na to su se, uostalom, odlučile i 

mnoge druge zemlje, koje su mere produžile i do polovine februara. 

Premijerka Ana Brnabić nagovestila je juče da će se na današnjoj sednici Kriznog štaba raspravljati i o 

školama. Ono o čemu bi se razgovaralo na zasedanju su tri realne opcije po kojima bi se nastavila školska 

godina. 



 
 

Prva varijanta je da se učenici vrate u školske klupe nakon mesec dana raspusta, odnosno 18. januara 

kako je i planirano. Time bi se školska godina nastavila regularno, a nema sumnje da bi ovakva odluka 

obradovala mnoge nastavnike i roditelje. 

Druga opcija, ukoliko se proceni da je situacija nebezbedna u učionicama, veoma je moguće da stariji 

osnovci i srednjoškolci nastave sa učenjem od kuće, a uvek postoji varijanta da im se pridruže i najmlađi. 

I treća opcija bi mogla da bude da se zimski raspust produži. Ne bi bio ni prvi ni poslednji put da zimski 

raspust bude produžen za nedelju ili dve. Godinama se to dešavalo zbog gripa čija je udarna sezona 

upravo u januaru i februaru. A ukoliko dođe do spajanja sa koronom, to bi predstavljalo dvostruku 

opasnost. Naravno, ova varijanta zavisi od procene da li bi sve ono što bi u tom slučaju bilo propušteno 

moglo kasnije da bude nadoknađeno, pa čak i eventualnim produžetkom školske godine. 

Šta će biti sa privredom? 

Osim ovih mera predostrožnosti, u Srbiji trenutno na snazi i mere obaveznog nošenja maski u 

zatvorenom prostoru, ograničen rad prodavnica prehrambenih proizvoda do 21 sat, dok ugostiteljski 

objekti, tržni centri i ostalu mogu da rade do 20 sati. Takođe važi i zabrana okupljanja više od pet ljudi. 

Iako lekari svakoga dana apeluju da se praznici proslavljaju samo u krugu porodice, da se ove godine 

udzržimo svih okupljanja, ipak deo građana iskoristio je lepo vreme za šetnju, druženje... 

Posledice toga videćemo kroz nekoliko dana, ali bilo kako bilo, odavno je poznato da medicinski deo 

Štaba nije za prerano popuštanje mera. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba prof. dr Branislav Tiodorović izjavio je za "Blic" da se plaši praznika, 

odnosno okupljanja. Od toga direktno zavisi da li ćemo imati još jedan pik, koji se, kako je rekao prof. dr 

Tiodorović, može očekivati krajem janura, a zatim bi uzeo maha negde u februaru. 

- Mogu da razumem da su pogođeni ugostitelji, da ja za njih sve to strašan udar, sve razumem, ali znajte 

da mi dnevno za jednog bolesnika potrošimo 1.000 evra na terapiju. Ako sada budemo odgovorni, onda 

će sledeća godina biti kako treba, ako ne, ovo će trajati mesecima - istakao je on. 

I njegov kolega, epidemiolog i član Kriznog štaba dr Predrag Kon nedavno je izjavio da se može očekivati 

da posle Božića dođe do porasta broja obolelih. 

- Ja mislim da je i sam doček Nove godine, to jest, to što ga nije bilo u organizovanom smislu, znatno 

usporilo ovaj virus. Tu nema dileme. Bilo je malo opuštanja tokom nekih lepih dana. Može se očekivati 

da posle Božića dođe do nekog blagog porasta, mada je u Beogradu već nastao taj blagi porast, vidi se da 

brojke opet malo rastu - kazao je dr Kon. 

Prema njegovim rečima, ne može se očekivati da će "krivulja" drastično da padne, "jer nismo imali 

totalno zatvaranje", a to je jedini način da tako drastično padne. 

Imunolog dr Srđa Janković istakao je da trenutni pad broja zaraženih nije realno stanje, te da će videti za 

nedelju dana realno stanje, a uvek postoji potencijal da se situacija pogorša. 



 
 

Nije poznato ni da li će biti novih izmena o radu ugostiteljskih objekata. Ipak, sudeći prema izjavi 

zamenika gradonačelnika Beograda Gorana Vesića, uskoro bi moglo da dođe do popuštanja mera koje se 

tiču privrednog sektora. 

- Očekujem da Krizni štab potvrdi da se i posle 11. janura nastavi isti režim rada privrede odnosno da 

ugostiteljski, maloprodajni objekti kao i oni koji rade u sektoru usluga nastave da rade do 20 sati - rekao 

je za "Kurir" Vesić. 

On navodi da će se tokom naredne nedelje sastati u Privrednoj komori Srbije sa predstavnicima ove 

organizacije i kompanija koje rade u sektoru usluga kako bi predložili novo ublažavanje mera kriznom 

štabu Vlade Republike Srbije čim počne masovna imunizacija. 

- Čim počne imunizacija, tražićemo da dođe do novog popuštanja mera kako bi kompanije koje rade u 

sektoru usluga mogle da rade duže. Privreda mora da radi. Znam da me napadaju zbog toga, ali ja sam u 

gradu odgovaran za ekonomiju Beograda, a to znači za radna mesta - istakao je Vesić. 

 

 

"S PACIJENTIMA SE RADUJEMO KADA SU LEPE VESTI" U GAK "Narodni front" čak 500 parova ove 

godine dobiće šansu da ostvare san o roditeljstvu 

Uspešnost vantelesnih oplodnji u GAK "Narodni front" zabeležila je rekordnih 50 odsto. Uz novu opremu 

i proširen tim, lekari se nadaju da će ove godine otvoriti vrata za duplo veći broj pacijenata - čak 500 

parova dobiće šansu da ostvare svoj san o roditeljstvu. 

Svi ćemo se složiti da su rezultati mnogo bolji ukoliko volite posao koji radite. A kada je vaš posao 

stvaranje novog života – to je više nego dovoljno da ga radite sa ljubavlju i da se trudite da ga obavljate 

na najbolji način. 



 
 

"Jer stvaranje novog života nije samo naš posao već i naša strast... I tako je još od prve vantelesne 

oplodnje u Srbiji obavljene davne 1986. godine". Ovo kao slogan stoji na veb-sajtu Ginekološko-

akušerske klinike "Narodni front", koja kao pionir u ovoj oblasti u našoj zemlji može da se pohvali 

dugogodišnjom tradicijom i ogromnim iskustvom. 

Trideset četiri godine kasnije zavirili smo na odeljenje za vantelesnu oplodnju ili VTO ove ustanove, gde 

nas je dočekao tim ljudi na čijim se licima jasno mogla videti ljubav prema poslu koji rade. Posvećenost u 

kombinaciji sa timskim radom neminovno dovode do vrhunskih rezultata, a uvid u to, kao i odgovore na 

pitanja koja najčešće interesuju parove pružila nam je klinički embriolog Ana Jeremić, šef Kabineta za 

embriologiju GAK "Narodni front". 

- Ono što je kod nas ostalo isto svih ovih godina jeste visok nivo uspešnosti, koji se sa godinama i 

iskustvom povećava, da bi u poslednjem periodu dostigao 50 odsto. Kod nas se skoro svaki pozitivan test 

na trudnoću završi i kliničkom trudnoćom. Naravno, taj uspeh nije slučajan. On je rezultat rada izuzetnog 

stručnog kadra, najsavremenije opreme, vrhunske i sveobuhvatne pripreme pre procesa, individualnog 

pristupa i emocionalne podrške svim parovima. Treba naglasiti i veliku podršku rukovodstva klinike, 

Ministarstva zdravlja i RFZO, bez kojih ovi zacrtani ciljevi ne bi mogli biti ostvareni – objašnjava 

embriolog Jeremić. 

Godina za nama bila je posebno teška za mnoge, pa tako i za ovo odeljenje koje je uprkos 

epidemiološkoj situaciji ostvarilo izvanredne rezultate. 

- U ovoj godini koja nam je donela krupne promene i privikavanja na novonastalu situaciju, uspeli smo da 

uradimo jednak broj procedura kao i prethodnih godina, poštujući i primenjujući sve epidemiološke 

mere. Na taj način otvaramo mogućnost da u 2021. godini dupliramo broj pacijenata. Uz novu vrhunsku 

opremu i proširen tim, naš san - 500 pacijenata u narednoj godini, postaje naša realnost - ističe dr 

Jeremić. 

Možda i jedan od najtežih momenata za sve parove koji prolaze kroz proceduru vantelesne oplodnje 

jeste čekanje. Iz tog razloga tim iz "Narodnog fronta" je izuzetno ponosan na plodove svoga rada, a koji 

su rezultovali time da liste čekanja praktično ne postoje. 

- Kod nas zaista nema liste čekanja. Godinama smo radili na tome i konačno smo uspeli! Tom uspehu je 

doprinelo nekoliko faktora. Pre svega, povećali smo kapacitet rada, drugo ostvarili efikasnu organizaciju 

odeljenja i što je takođe važno, pojednostavili administrativnu proceduru. Na taj način smo uklonili liste 

čekanja na samu vantelesnu oplodnju, parovi se nakon prolaska komisije uključuju u proces u realnom 

vremenu od mesec dana – kaže embriolog Jeremić. 

Ipak, parovi prolaze kroz mnogobrojna emocionalna iskušenja tokom celog procesa vantelesne oplodnje, 

ali tim stručnjaka je tu za njih sve vreme – "od momenta pripreme do dugo čekanog pozitivnog testa na 

trudnoću". 

- Parovima smo na raspolaganju sedam dana u nedelji tokom cele godine. U ovakvom procesu svaki 

pojedinačni segment, čak i onaj koji se na prvi pogled ne čini od velike važnosti, jeste značajan. Svakog 



 
 

pacijenta pre svega vidimo kao ljudsko biće sa emocijama, koje u tom trenutku najviše na svetu želi da 

"ugleda tu trepereću tačkicu na monitoru ultrazvuka", pa se u skladu sa tim rezonom i ophodimo prema 

svakome ko kod nas dođe. Oni nisu samo brojke pozitivnih i negativnih rezultata, oni, nakon naše 

zajedničke borbe za koju je potrebna ogromna snaga, postaju naši prijatelji. Zajedno se radujemo kada 

su lepe vesti, ali zajedno sa njima proživljavamo i one ne tako lepe. Tada ih ohrabrujemo i dajemo 

podršku da prevaziđu negativan rezultat i trudimo se da osmislimo plan za dalji postupak. Pokušavamo 

da ulijemo snagu našim pacijentima i da se zajednički upustimo u naredni pokušaj sa još više vere i nade 

u pozitivan ishod. Jer kada u nešto čvrsto verujete, ono mora i da se ostvari i zato nikad ne treba 

odustati. 

Osim toga, ističe embriolog Jeremić, njihov posao se ne završava sa ostvarivanjem trudnoće. Pružaju 

psihološku i stručnu podršku parovima tokom cele trudnoće, a ne napuštaju ih ni kada dođe vreme za 

porođaj – "Narodni front" je ustanova koja tradicionalno ima najveći broj porođaja u Srbiji, a ove godine 

je taj broj dostigao rekord u poslednjih trideset godina. 

- Kao tercijarna ustanova koja se bavi najkompleksnijim problemima iz oblasti patologije trudnoće, 

pratimo naše trudnice kroz celu trudnoću, a tu smo naravno i za porođaj - imamo najveće iskustvo u 

porođajima u epiduralnoj anesteziji, ali i tokom veoma važnih trenutaka nakon porođaja. 

Ko na IVF odeljenju čini stručni tim potreban da vantelesna oplodnja prođe uspešno? 

- Kao embriolog, moram da kažem da je nastanak i izbor kvalitetnijih embriona ključan za uspešnu 

trudnoću. Da bi se do tog cilja došlo, bitan je uigran timski rad koji, pored nas embriologa, uključuje 

angažovanje i maksimalnu požrtvovanost ginekologa i medicinskih sestara. Kao što sam pomenula, 

procesu pristupamo multidisciplinarno, pa u pripremi, po potrebi, učestvuju i stručnjaci iz drugih oblasti 

medicine - hematolozi, endokrinolozi, imunolozi, anesteziolozi i drugi. 

Sve informacije zainteresovani mogu naći na zvaničnom sajtu "Narodnog fronta" u posebnoj sekciji 

namenjenoj vantelesnoj oplodnji. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

VELIKO INTERESOVANjE MEDICINARA ZA VAKCINU: Doktor Đerlek objavio koliko se zdravstvenih 

radnika prijavilo za imunizaciju 

U KLINIČKOM centru Srbije, jednoj od najvećih zdravstvenih ustanova u ovom delu Evrope, samo juče, za 

jedan dan, za vakcinaciju se prijavilo 990 zdravstvenih radnika, a prethodno, u danima praznika, još 450, 

izjavio je državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek. 

Đerlek je novinarima rekao da je interesovanje zdravstvenih radnika sve veće, što je važno, jer oni 

pokazuju da bez vakcinacije ne možemo da rešimo problem sa korona virusom. 

Upitan za raspored vakcinacije, Đerlek je rekao da se ništa ne krije, da je taj plan uradila najkvalitetnija 

grupa ljudi, stručni komitet za imunizaciju zajedno sa jedinicom za imunizaciju Instituta “Batut”. 

Tamo su, podseća, taksativno navedene tri faze, a posle prve, koja je u toku, sledi druga - policija, vojska, 

državna uprava, lokalna samouprava, prosveta - fakulteti i srednje sksole... 

- Cela imunizacija će zavisiti od trenutne epidemiološkr situacije i od količine vakcine, ali niko ko je 

zainteresovan za vakcinu, neće ostati bez nje, samo se moraju postaviti prioriteti - rekao je Đerlek. 

On je istakao da će građani na nedeljnom ili 15-dnevnom nivou biti informisani kada će ko doći na red. 

U trećoj fazi, vakcinu će primiti osobe mlađe od 50 godina sa faktorom rizika, a posle njih oni od 50 do 

64 godine bez obzira na faktore rizika. 

- Treća faza obuhvatiće veliku grupu od 1,7 miliona sugrađana - rekao je Đerlek. 



 
 

Na pitanje o nestašici fraksiparina u apotekama, Đerlek je rekao da je to pitanje za farmaceutsku 

industriju, da može da se desi da dan ili dva nestane, ali da su apoteke dobro snabdevene, i da nijedan 

pacijent neće biti ugrožen i neće ostati bez terapije, bilo da je kovid ili ne kovid pacijent. 

- Fraksiparin nije jedini lek, koji se koristi u tim stvarima. Imamo zamene i druge lekove i isključivo zavisi 

od proizvođača kada će distribuirati određenu količinu lekova u apoteke ili bolnice - rekao je Đerlek. 

Kako je dodao, ako nema “A”, ima “B” ili “C”, i nijedan pacijent ne može da ostane bez antikoagulantne 

ili antiagregacione terapije. 

 


